

MR. HENIGEN



PRISER
PREISE
PRICES
PRIX
PREZZI
PRIJZEN

EKSPRESOVERSIGT
SCHNELLBERICHT
PRESS NOTICE
NOTE RAPIDE
NOTA RAPIDA
SPOEDBERICHT

CONSUMER PRICES IN JUNE 1981

For the second time in succession, the consumer price index for the EC as a whole rose by less than 1% in a month. Pending definite figures for some countries, the June-index for EUR-10 is estimated to be 0.8% higher than in May.

A big increase was recorded again in Greece (1.8%); significant increases were also reported from Denmark, France, Italy and Luxembourg (all 1%). Belgium (0.6%), Germany-FR (0.5%) and the United Kingdom (0.5%) show moderate increases, whereas the Dutch consumer price index rose only by 0.1% from May to June.

A comparison of the rates of increase of the consumer price index during the first and the second half year of 1980 with the first six months of this year shows the slowing down of the inflation for EUR-10 as a whole and in most of individual member countries:

	1980 ^I	1980 ^{II}	1981 ^I		1980 ^I	1980 ^{II}	1981 ^I
Belgium	3.1%	4.4%	2.9%	United Kingdom	11.0%	3.8%	7.2%
Germany (FR)	3.8%	1.6%	3.8%	Denmark	5.8%	4.8%	7.7%
Netherlands	4.1%	2.8%	3.8%	Italy	9.8%	10.4%	9.5%
Luxembourg	3.2%	3.7%	4.3%	Ireland	11.4%	6.1%	10.3%
France	7.0%	6.3%	6.5%	Greece	13.8%	10.9%	11.3%
EUR-10	7.7%	5.4%	6.7%	USA	7.7%	4.4%	4.5%

The increase over 12 months for EUR-10 is 12.5% as against around 9.5% for the USA and around 4.5% for Japan.

LES PRIX A LA CONSOMMATION DE JUIN 1981

Pour le deuxième fois consécutif l'indice des prix à la consommation pour l'ensemble de la CE a augmenté de moins de 1% en un mois. En attendant des chiffres définitifs pour certains pays, on peut estimer que l'indice pour EUR-10 est monté de 0,8% de mai à juin 1981.

Une hausse sensible a été enregistrée de nouveau en Grèce (1,8%); des accroissements importants sont également signalés au Danemark, en France, en Italy et au Luxembourg (tous 1,0%).

La Belgique (0,6%), la R.F. d'Allemagne (0,5%), le Royaume-Uni (0,5%) enregistrent des hausses modérées, alors que l'indice néerlandais ne montait que 0,1% entre mai et juin.

Une comparaison des taux d'accroissement de l'indice des prix à la consommation pendant le premier et le deuxième semestre de 1980 avec les premiers six mois de cette année montre le ralentissement de l'inflation pour l'ensemble de EUR-10 et dans la plupart des pays membres:

	1980 ^I	1980 ^{II}	1981 ^I		1980 ^I	1980 ^{II}	1981 ^I
Belgique	3,1%	4,4%	2,9%	Royaume-Uni	11,0%	3,8%	7,2%
Allemagne (RF)	3,8%	1,6%	3,8%	Danemark	5,8%	4,8%	7,7%
Pays-Bas	4,1%	2,8%	3,8%	Italie	9,8%	10,4%	9,5%
Luxembourg	3,2%	3,7%	4,3%	Irlande	11,4%	6,1%	10,3%
France	7,0%	6,3%	6,5%	Grèce	13,8%	10,9%	11,3%
EUR-10	7,7%	5,4%	6,7%	Etats-Unis	7,7%	4,4%	4,5%

La hausse sur 12 mois pour EUR-10 est de 12,5%, contre env. 9,5% aux Etats-Unis et 4,5% au Japon.

Veröffentlichung abgeschlossen
Publication date
Fin de rédaction
Publicazione terminata

20.7.1981

Befolknings- og Socialstatistik
Bevölkerungs- und Sozialstatistik
Demographic and social statistics
Statistiques démographiques et sociales
Statistiche demografiche e sociali
Sociale- en bevolkingsstatistiek

7-1981

